
Głowno, dn. 24 kwietnia 2013 r.
OR.0002.4.2013

Protokół Nr XXXIV/2013
z sesji Rady Gminy Głowno odbytej w dniu 24 kwietnia 2013 r.

w Ośrodku Upowszechniania Kultury w Bronisławowie.

Ustawowa liczba radnych – 15
                                                                      Faktyczna liczba radnych 

w dniu odbycia sesji – 15
                                                                                Liczba radnych obecnych – 15

I. Obecni:
- radni według załączonej listy obecności (zał. nr 1),
- Wójt Gminy Głowno Marek Jóźwiak,
- pełniąca obowiązki Sekretarza Gminy Głowno Jolanta Szkup,
- Skarbnik Gminy Głowno Cezara Stokowska,

Ponadto w sesji uczestniczyli:
                - sołtysi według załączonej kopii listy obecności (zał. nr 2),
                - Radni Rady Powiatu Zgierskiego: Pani Zofia Ogórek, Małgorzata 
                  Baraniak, Bogdan Jarota,
                - Główny specjalista ds. ekonomiki i zarządzania w Łódzkim Ośrodku 
                  Doradztwa Rolniczego (ŁODR) w Bratoszewicach Dariusz Partyka, 
                - reporter „Wieści z Głowna i Strykowa” Elżbieta Woldan – 
                  Romanowicz.

II. Porządek obrad.
1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
4. Informacja przewodniczących o pracach komisji stałych w okresie od 

ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy Głowno z działalności między sesjami.
6. Sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  z  organizacjami 

pozarządowymi  i  innymi  organizacjami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego za 2012 rok.

7. Rachunkowość  w  gospodarstwach  rolnych  –  informacja 
przedstawicieli ŁODR w Bratoszewicach. 

8. Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy 
nieodpłatnego  przekazania  na  rzecz  Gminy  Głowno  nieruchomości 
położonej we wsi Wola Lubiankowska. 



9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej 
Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Głownie do realizacji zadań wynikających z ustawy o 
wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej.

11. Ocena stanu dróg gminnych i  powiatowych po okresie  zimowym – 
wyjazd w teren.

12.Zapytania i wolne wnioski.

III. Ustalenia.

Ad.1.
                Przewodniczący Rady Gminy Głowno Władysław Mikołajczyk o 
godz. 905 otworzył XXXIV sesję Rady i po powitaniu obecnych oświadczył, że 
zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych (na ustawową 
liczbę 15 radnych), co pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Ad.2.
                 Przewodniczący Rady Władysław Mikołajczyk stwierdził, że każdy 
radny  przy  zawiadomieniu  o  sesji  otrzymał  proponowany  porządek  obrad. 
Zapytał, czy odnośnie w/w porządku obrad ktoś ma inne propozycje, uwagi lub 
wnioski. 
Wójt Gminy Marek Jóźwiak poprosił o wprowadzenie pod obrady rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Głowno na 2013 rok w 
miejsce projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie 
Powiatowej  PSP  w  Zgierzu.  Wyjaśnił,  że  w  związku  z  długotrwałą  zimą  i 
dużymi opadami śniegu zaplanowanych środków na utrzymanie dróg zaczyna 
brakować i trzeba je znaleźć w innych działach budżetu. Dodał, że proponuje, 
aby wziąć je z działu „Administracja publiczna”.
Sprzeciwu nie było.
W  związku  z  powyższym  przewodniczący  Rady  poddał  od  głosowanie 
wprowadzenie zmiany w porządku obrad.
Rada  Gminy  Głownio  w  głosowaniu  opowiedziała  się  za  wprowadzeniem 
zmiany w porządku obrad zaproponowanej przez wójta 15 głosami „za”, na 15 
radnych biorących udział w głosowaniu.
Następnie  przewodniczący  Rady  odczytał  porządek  obrad  po  wprowadzonej 
zmianie, który przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
4. Informacja przewodniczących o pracach komisji stałych w okresie od 

ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy Głowno z działalności między sesjami.
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6. Sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  z  organizacjami 
pozarządowymi  i  innymi  organizacjami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego za 2012 rok.

7. Rachunkowość  w  gospodarstwach  rolnych  –  informacja 
przedstawicieli ŁODR w Bratoszewicach. 

8. Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy 
nieodpłatnego  przekazania  na  rzecz  Gminy  Głowno  nieruchomości 
położonej we wsi Wola Lubiankowska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Głowno na 
2013 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Głownie do realizacji zadań wynikających z ustawy o 
wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej.

11. Ocena stanu dróg gminnych i  powiatowych po okresie  zimowym – 
wyjazd w teren.

12.Zapytania i wolne wnioski.
Poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad po wprowadzonej zmianie.
Rada Gminy Głowno przyjęła porządek obrad XXXIV sesji 15 głosami „za”, na 
15 radnych uczestniczących w posiedzeniu i biorących udział w głosowaniu.

Ad.3.
                 Przewodniczący Rady Gminy Głowno Władysław Mikołajczyk 
stwierdził,  że protokół z XXXIII  sesji  odbytej  w dniu 24 marca 2013 r.  był 
wyłożony  do  wglądu  w  pokoju  nr  14  w  Urzędzie  Gminy  Głowno  i 
zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Gminy. Dodał, że żadnych uwag 
dotychczas do niego nie zgłoszono. Zapytał, czy ktoś z radnych pragnie zabrać 
głos w tej sprawie. Głosu nikt nie zabrał, wobec powyższego poddał przyjęcie 
protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy Głowno pod głosowanie.
Rada Gminy Głowno przyjęła protokół z XXXIII sesji 15 głosami „za”- na 15 
radnych uczestniczących w sesji.

Ad.4.
               Informację z prac Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 
Rolnictwa przedstawił jej przewodniczący Bogdan Anasiak. Powiedział, że jego 
komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 9 kwietnia 2013 roku, na którym jej 
członkowie  wysłuchali  informacji  przedstawiciela  Rejonowego  Zespołu 
Doradców ze Zgierza głównego specjalisty ds. rozwoju obszarów wiejskich Pani 
Teresy Tracz. Dodał, że informacja dotyczyła programów unijnych, z których 
mogą skorzystać rolnicy, a także procedur składania wniosków na te programy, 
ich  rozpatrywania  i  przyznawania.  Powiedział  także,  że  Komisja  wysłuchała 
również informację na temat stanu dróg gminnych i powiatowych po zimie i w 
terenie wizytowała te drogi. Podsumowując wyjazd Komisji w teren stwierdził, 
że  najgorsza  sytuacja  jest  na  drogach wykonanych metodą  grysową,  których 
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nawierzchnia praktycznie  nadaje  się  do gruntownej  naprawy,  czyli  położeniu 
nowej nakładki asfaltowej.
Pytań  i  uwag  do  przedstawionej  informacji  nie  było.  Wobec  powyższego 
przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Radnego Tomasza Pieniążka.
Radny Tomasz Pieniążek, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 
Praworządności  poinformował  zebranych,  że  jego  Komisja  odbyła  swoje 
posiedzenie w dniu 11 kwietnia br., na którym jej członkowie zapoznali się ze 
sprawozdaniem  z  realizacji  programu  współpracy  Gminy  Głowno  z 
organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi 
działalność  pożytku  publicznego  za  2012  rok  a  także  wysłuchali  informacji 
dotyczącej  świadczeń rodzinnych i  funduszu alimentacyjnego.  Powiedział,  że 
sprawozdanie  przedstawiła  Pani  Elżbieta  Kosowska,  inspektor  ds.  oświaty  i 
zdrowia w UG Głowno a po dyskusji Komisja przyjęła je bez zastrzeżeń i uwag. 
Dodał,  że  informację  nt.  świadczeń  rodzinnych  i  funduszu  alimentacyjnych 
przedstawiła komisji Pani Krystyna Bereżewska, kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej  w Głownie.  Powiedział  również,  że  „sprawach różnych” 
poruszano  m.  in.  sprawy  stanu  dróg  i  środków  na  ich  utrzymanie,  awarii 
punktów  oświetlenia  ulicznego  a  także  sprawę  nieodpłatnego  przekazania 
Gminie  Głowno  przez  Kółko  Rolnicze  w  Woli  Lubiankowskiej  swojej 
nieruchomości.
Radny Piotr Kałuża odnosząc się do sprawy dróg powiedział, że droga do wsi 
Jasionna,  która  naprawiał  p.  Kupis  jest  trudna  do  przejechania,  ponieważ 
wystają z niej kamienie.
Wójt  odpowiedział,  że  to  jest  dopiero  początek  remontu,  bo  na  te  kamienie 
będzie nawieziony jeszcze tzw. destrukt.
Więcej  pytań  i  uwag  do  przewodniczącego  Tomasza  Pieniążka  nie  było. 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Radną Marzenę Doardo.
Radna  Marzena  Doardo,  przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  poinformowała 
zebranych, że jej komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 10 kwietnia br., na 
którym zapoznała  się  z  realizacją  wydatków budżetu gminy  w roku 2012 w 
dziale „Oświata i wychowanie” oraz w dziale Rolnictwo i łowiectwo” i „Kultura 
fizyczna  i  sport”.  Powiedziała,  że  w  posiedzeniu  uczestniczyli  dyrektorzy 
gminnych  placówek  oświatowych  oraz  księgowe  z  tych  szkół.  Dodała,  że 
członkowie komisji otrzymali wyczerpujące informacje odnośnie wydatków w 
poszczególnych działach budżetu (omówiła pokrótce wydatki w tych działach) i 
po  dyskusji  stwierdzono,  że  w  realizacji  wydatków  kierowano  się  zasadą 
celowości, legalności, rzetelności i oszczędności i w związku z powyższym nie 
budzą one zastrzeżeń i uwag komisji.
Uwag i pytań do przedstawionej informacji nie było. 
W związku z powyższym przewodniczący Rady Władysław Mikołajczyk, jako 
również przewodniczący Komisji ds. Koordynacji Prac Organów Rady Gminy 
Głowno  przedstawił  informację  z  prac  tej  komisji.  Powiedział,  że  komisja 
odbyła  swoje  posiedzenie  w  dniu  15  kwietnia  br.,  i  zajęła  się  jak  zwykle 
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przygotowaniem i omówieniem tematów obecnej sesji oraz sprawami bieżącymi 
gminy.
Pytań  i  uwag  do  przewodniczącego  Komisji  ds.  Koordynacji  Prac  Organów 
Rady Gminy Głowno nie było.

Ad.5.
               W tym punkcie obrad przewodniczący Rady Gminy poprosił o 
zabranie głosu Wójta Gminy Głowno.
Marek  Jóźwiak,  Wójt  Gminy  przedstawił  zebranym  informację  o  swojej 
działalności w okresie od 24 marca 2013 r. szczegółowo omawiając spotkania, 
w których uczestniczył (zał. nr 3 do protokołu).
Radny Piotr Kałuża zapytał, co z drogą z Mąkolic I w stronę kościoła.
Wójt odpowiedział, że będzie ona remontowana.
Więcej pytań i uwag do sprawozdania wójta nie było.

Ad.6.
          Przewodniczący Rady powitał  przybyłych na sesję  przedstawicieli 
stowarzyszeń  i  organizacji  realizujących  zadania  pożytku  publicznego  a 
następnie  poprosił  ich  o  przedstawienie  radnym  informacji  (sprawozdań)  z 
wykorzystania  środków  z  budżetu  gminy  przeznaczonych  na  zadania  z 
Programu współpracy Gminy Głowno z tego typu organizacjami.
Pani  Zofia  Ogórek,  Prezes  Stowarzyszenia  „SENIOR”  poinformowała 
zebranych, że powstało ono z  myślą  o ludziach starszych,  a obejmuje  swoją 
działalnością  Miasto  i  Gminę  Głowno  i  zrzesza  głównie  emerytowanych 
pracowników oświaty (liczba członków – 52). Następnie przedstawiła cele, jakie 
stowarzyszenie  postawiło  sobie  w  statucie.  Poinformowała  radnych,  że  za 
pozyskane  z  gminy  Głowno  środki  (1000  zł)  zorganizowano  turniej  piłki 
siatkowej dla pracowników oświaty, którego ogólny koszt wyniósł 2000 zł (zał. 
nr 4 do protokołu).
Przewodniczący Rady podsumowując wystąpienie Pani Ogórek stwierdził,  że 
według niego  bardzo dobry  to  pomysł  zorganizowania  stowarzyszenia,  które 
pomaga osobom starszym.
Pani  Małgorzata  Baraniak,  reprezentująca  Stowarzyszenie  „POMOC 
RODZINIE” poinformowała zebranych, że powstało ono 10 lat temu, głównie 
po to, aby stworzyć Środowiskowy Dom Samopomocy w Głownie. Dodała, że 
obecnie działalność skupia się na dzieciach specjalnej troski, uczniów Szkoły 
Specjalnej.  Omówiła  działalność.  Następnie  poinformowała  radnych,  że 
stowarzyszenie realizowało 2 zadania z gminnego programu, na które otrzymało 
2000 zł – omówiła te zadania (zał. nr 5 do protokołu).
Wójt Gminy Głowno Marek Jóźwiak zauważył, że w każdej działalności trzeba 
liderów,  a  takich  widzimy  w osobach  Pani  Zofii  Ogórek  i  Pani  Małgorzaty 
Baraniak. Dodał, że bez ich zaangażowania nie było by możliwe, takie działanie 
na rzecz potrzebujących wsparcia. Powiedział, że zawsze stara się wspierać te 
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organizacje  jakąś,  chociażby  skromną  kwotą  z  uwagi  na  skromny  gminny 
budżet.
Przewodniczący  Rady  podziękował  Pani  Baraniak,  za  działalność  na  rzecz 
dzieci, które wymagają szczególnej troski.
Reprezentujący  Stowarzyszenia  Na  Rzecz  Rozwoju  Wsi  Piaski  Rudnickie 
Radny  Jerzy  Cybulski  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  swojego 
stowarzyszenia (zał.  nr  6 do protokołu). Powiedział,  że 1000 zł  pozyskane z 
budżetu Gminy Głowno zostało przeznaczone na dofinansowanie wycieczki dla 
członków stowarzyszenia do Nieborowa i Arkadii.
Przewodniczący Rady zauważył, że to stowarzyszenie działa w innym kierunku 
niż poprzednie, głównie na rzecz swoich członków.
Wójt  stwierdził,  że  to,  co  przedstawił  radny,  to  duża  rzecz,  szczególnie,  że 
zrobione to wszystko jest w czynie społecznym.
Sprawozdanie  z  wykorzystania  dotacji  dla  Stowarzyszenia  Przyjaciół  Gminy 
Głowno „SZANSA” przedstawiła  w imieniu  prezesa Radna Marzena Doardo 
(zał. nr 7 do protokołu). Powiedziała, że w 2012 roku postawiona na dzieci i 
młodzież  i  dlatego  pozyskane  środki  przeznaczono  na  dofinansowanie  ich 
wyjazdu  na  warsztaty  choreograficzno  –  taneczne  oraz  zakup  przenośnego 
urządzenia  muzyczno  –  nagłaśniającego  a  także  podkoszulek  i  plecaków dla 
uczestników warsztatów.
Pan  Sylwester  Łukasik,  członek  Zarządu  LKS  „Sokół”  Popów  przedstawił 
informacje (sprawozdanie) z działalności klubu w 2012 roku oraz rozliczenie 
przyznanych środków z budżetu Gminy Głowno (zał. nr 8 do protokołu).
Wójt  stwierdził,  że  prowadzenie  klubu  piłkarskiego,  to  dla  władz  i  jego 
członków  zajęcie,  na  co  dzień.  Dodał,  że  cotygodniowy  wyjazd  na  mecz 
wymaga  również  mobilizacji  całego  klubu  i  piłkarzy.  Powiedział,  że  39  lat 
istnienia, to przykład działania społecznego, które budzi uznanie.
Radna Doardo zauważyła, że sama działa społecznie i denerwuje się, jak słyszy 
takie głosy, że najwięcej na działalność otrzymuje klub „Sokół” a następnie, że 
dzieci i młodzież siedzi w domu i nie ma co robić. Dodała, że tutaj jest przykład 
działania, zorganizowania się i aktywnego trybu życia.
Przewodniczacy  Rady  zwracając  się  do  przedstawicieli  wszystkich 
stowarzyszeń  podziękował  im  za  działalność  i  pracę  na  rzecz  mieszkańców 
Gminy Głowno.

Ad.7.
           Przewodniczący Rady Władysław Mikołajczyk powitał przybyłego na 
sesję Pana Dariusza Partykę, głównego specjalista ds. ekonomiki i zarządzania 
w  Łódzkim  Ośrodku  Doradztwa  Rolniczego  (ŁODR)  w  Bratoszewicach  a 
następnie poprosił go o zabranie głosu. 
Pan  Partyka  przedstawił  zebranym  prezentacje  multimedialną  na  temat 
rachunkowości w gospodarstwie rolnym.
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Wójt gminy nawiązując do usłyszanych informacji stwierdził, że podatek rolny 
stanowi  dość  pewny dochód gminy.  Zapytał,  co  będzie  jak wejdzie  w życie 
podatek dochodowy dla rolników (nie będzie podatku rolnego) i czy w takim 
przypadku  rolnik  nie  będzie  musiał  obowiązkowo  ubezpieczyć  wszystkich 
gruntów.
Pan Partyka odpowiedział,  że nie wie, czy tak będzie.  Stwierdził,  że według 
niego  każde  inne  ubezpieczenie  niż  OC,  to  drążenie  kieszeni  obywateli. 
Odnosząc  się  do  gminy  i  podatku  gruntowego  powiedział,  że  jest  pewne 
zagrożenie, ale nie wiadomo, kiedy podatek dochodowy wejdzie w życie.
Radna  Marzena  Doardo  odpowiedziała,  że  jest  zbulwersowana  omawianym 
tematem, ponieważ kilka lat temu uczestniczyła w szkoleniu nt. rachunkowości i 
stwierdza, że do chwili obecnej nic w tej sprawie się nie zmieniło. Odnosząc się 
do pokazu powiedziała, że są to te same slajdy i te same informacje. Dodała, że 
mówi się o konsultacjach w tej sprawie, ale do chwili obecnej izby rolnicze nie 
prowadzą ich z rolnikami. 
Wójt zauważył, że obecnie w małych gospodarstwach bez dodatkowych zajęć 
nie da się wyżyć. Dodał, że jeżeli w rodzinie nie ma emeryta lub rencisty, to jest 
bardzo  ciężko.  Przechodząc  do  omawianego  tematu  powiedział,  że  do  15 
listopada  musi  zrobić  projekt  budżetu  na  następny  rok.  Stwierdził,  że  przy 
niewiedzy, czy podatek dochodowy będzie, czy nie on nie wie jak go stworzyć. 
Więcej pytań i uwag nie było.
Salę obrad za zgodą przewodniczącego Rady opuściła Radna Jolanta Deka.

Ad.8.
          W tym punkcie obrad Rada zajęła się rozpatrzeniem projektu uchwały w 
sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy nieodpłatnego  przekazania  na 
rzecz Gminy Głowno nieruchomości położonej we wsi Wola Lubiankowska. 
Poproszona o wyjaśnienia Pani Jolanta Szkup, pełniąca obowiązki Sekretarza 
Gminy  poinformowała  radnych,  że  na  Walnym  Zebraniu  Członków  Kółka 
Rolniczego  ze  wsi  Wola  Lubiankowska  podjęto  uchwałę  o  nieodpłatnym 
przekazaniu swojej nieruchomości Gminie Głowno. Dodała, że uzasadnieniem 
tej decyzji jest fakt, że Kółko Rolnicze z tej wsi nie ma z czego opłacać podatku 
od nieruchomości jak również powstałych zaległości z tego tytułu.
Pytań i uwag ze strony radnych nie było.
Wobec powyższego przewodniczący Rady odczytał a następnie poddał projekt 
uchwały w w/w sprawie pod głosowanie.
Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy  nieodpłatnego  przekazania  na  rzecz  Gminy  Głowno  nieruchomości 
położonej  we  wsi  Wola  Lubiankowska  14  głosami  „za”,  na  14  radnych 
uczestniczących  w  sesji  i  biorących  udział  w  głosowaniu  (zał.  nr  9  do 
protokołu).
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Ad.9.
Kolejny projekt uchwały przedłożony Radzie zgodnie z przyjętym porządkiem 
obrad dotyczył zmiany w budżecie Gminy Głowno na 2013 rok. 
Wyjaśnień  do  projektu  udzieliła  Skarbnik  Gminy  Głowno  Pani  Cezara 
Stokowska.  Powiedziała,  że  w budżecie  Gminy  Głowno na  utrzymanie  dróg 
zaplanowano  80  tyś.  zł.  Dodała,  że  w  związku  z  bardzo  długą  zimą  oraz 
obfitymi  opadami  śniegu  znacznie  wzrosły  koszty  odśnieżania  i  zakładana 
kwota jest niewystarczająca. Powiedziała, że w związku z powyższym planuje 
się  przenieść  w  budżecie  środki  z  działu  „Administracja  publiczna”  w 
wysokości 30 tyś. zł do działu „Transport i łączność”.
Bez pytań i uwag.
W związku z powyższym przewodniczący Rady odczytał  a następnie poddał 
projekt uchwały w w/w sprawie pod głosowanie.
Rada Gminy Głowno podjęła uchwałę w sprawie zmiany w budżecie Gminy 
Głowno na 2013 rok 14 głosami „za”, na 14 radnych uczestniczących w sesji i 
biorących udział w głosowaniu (zał. nr 10 do protokołu).

Ad. 10.
           Ostatni projekt chwały przedłożony do rozpatrzenia Radzie dotyczył 
wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Głownie do realizacji 
zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Jolantę Szkup o wyjaśnienia do uchwały.
Pani Szkup powiedziała, że zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie 
pieczy zastępczej prace z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji 
opiekuńczo-wychowawczej  organizuje  gmina  lub  podmiot,  któremu  gmina 
zleciła  realizację  tego zadania.  Dodała,  że w tym przypadku zadanie  to wójt 
proponuje  zlecić  Gminnemu  Ośrodkowi  Pomocy  Społecznej  i  w  związku  z 
powyższym taki jest projekt uchwały.
Radny Bogdan Anasiak stwierdził, że martwią go zapisy ustawy w tej sprawie, 
które mówią o pomocy Gminy w wyszukaniu pracy dla rodziny potrzebującej. 
Dodał, że w dobie ogólnego bezrobocia będzie to zadanie niezwykle trudne.
Radna  Rady  Powiatu  Zgierskiego  Pani  Małgorzata  Baraniak  nawiązując  do 
omawianego tematu poinformowała zebranych, że na terenie powiatu otwarto 2 
nowe domy dla rodzin zastępczych, w których stworzono bardzo dobre warunki 
dla dzieci.
Więcej pytań i uwag nie było.
Wobec powyższego przewodniczący Rady odczytał a następnie poddał projekt 
uchwały w w/w sprawie pod głosowanie.
Rada  Gminy  Głowno  podjęła  uchwałę  w  sprawie  wyznaczenia  Gminnego 
Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w Głownie  do realizacji  zadań  wynikających z 
ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej 14 głosami „za”, na 14 
radnych uczestniczących w sesji i biorących udział w głosowaniu (zał. nr 11 do 
protokołu).
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Na salę obrad przybył Radny Rady Powiatu Zgierskiego Bogdan Jarota. 
Salę obrad opuścił za zgodą przewodniczącego Radny Piotr Kierus. 

Ad 11. 
          W związku z planowanym wyjazdem Rady w teren przewodniczący 
Władysław Mikołajczyk zapytał, czy zebrani sołtysi chcieliby zapytać o jakieś 
sprawy wójta, radnych lub mają jakieś spostrzeżenia czy uwagi.
Sołtys wsi  Wola Zbrożkowa zwrócił  się z propozycją do wójta, aby wzorem 
innych samorządów przynajmniej raz w roku zorganizował wyjazd integracyjny 
dla  sołtysów z  Gminy  Głowno.  Dodał,  że  od  10 lat  jest  sołtysem i  takiego 
wyjazdu nie było.
Wójt odpowiadając stwierdził, że nie organizuje takich wyjazdów również dla 
pracowników urzędu gminy i nie wzoruje się na innych samorządach, ponieważ 
uważa, że przy tak skromnym budżecie woli zrobić coś dla ogółu mieszkańców 
gminy. 
Sołtys wsi Władysławów Bielawski Pan Stanisław Pelski zgłosił  uszkodzenie 
urządzeń melioracyjnych na terenie swojego sołectwa.
Sołtys wsi Kadzielin Pani Michalak Elżbieta odniosła się korzystania z środków 
unijnych,  tzw.  małych  grantów  ze  Stowarzyszenia  LGD  POLCENTRUM. 
Zasugerowała,  aby  zainteresowały  się  tym  np.  gminne  stowarzyszeniom, 
sołectwa,  czy  inne  organizacje  działające  na  terenie  gminy,  które  coś  chcą 
zrobić dla lokalnych społeczności. 
Wójt gminy powiedział, że jeżeli będzie jakaś inicjatywa  w tym kierunku, to on 
pomoże.
Dalszych pytań nie było.
Zgodnie z porządkiem obrad Rada Gminy Głowno udała się w teren w celu 
zapoznania się ze stanem dróg gminnych i powiatowych po okresie zimowym. 
Wizytacja rozpoczęła się od drogi do wsi Piaski Rudnickie, poprzez drogi we 
wsiach  Lubianków,  Wola  Lubiankowska,  Ostrołęka,  Kadzielin,  Głowno, 
Gawronki,  Boczki  Domaradzkie,  Popów  Głowieński,  Mąkolice,  Jasionna, 
Karnków,  Domaradzyn  a  następnie  powrót  do  Ośrodka  Upowszechniania 
Kultury w Bronisławowie. 
Po przyjeździe  kontynuowano obrady rozpoczynając je  od dyskusji  na temat 
dróg.
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnych  powiatowych,  aby 
wpłynęli na władze Powiatu Zgierskiego i Miasta Głowno w sprawie remontu 
ulicy Targowej w Głownie, który według niego prowadzony jest skandalicznie. 
Powiedział,  że  jest  to  droga powiatowa,  po  której  kursują  autobusy liniowe, 
dowożone są dzieci do szkoły w Lubiankowie i w związku z tym nie można jej 
zamykać tylko trzeba zrobić ruch wahadłowy. Następnie odniósł się do drogi 
powiatowej Rudniczek – Lubianków. Powiedział, że ubolewa nad zdjęciem tej 
drogi z  planu remontów.  Zaapelował  również,  aby nie  zapominać  o odcinku 
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drogi  powiatowe  w  Albinowie,  który  notorycznie  jest  pomijany  w  czasie 
remontów. Na koniec odniósł się do drogi do wsi Piaski Rudnickie. Powiedział, 
że jest to nowa droga, na gwarancji a już przebijają się przez warstwę asfaltu 
kamienie  z  podkładu.  Dodał,  że  położono  zbyt  cienką  warstwę  nakładki 
bitumicznej.
Radny Bogdan Anasiak wskazał na zły stan dróg na rozjeździe do wsi Helenów 
i w stronę wsi Boczki Zarzeczne. Dodał, że droga Karnków – Domaradzyn od 7 
lat jest w złym stanie. Zaapelował o odbudowę przepustu pod tą drogą, przy 
skręcie  na  Kolonię  Domaradzyn  a  także  o  postawienie  barierek  ochronnych 
wzdłuż  płynącej  przy  drodze  Strudze  Domaradzkiej.  Powiedział  również,  że 
bardzo  zły  jest  stan  drogi  biegnącej  przez  wieś  Makolice  I,  która  została 
wykonana metoda grysową.
Radny Roman Kopania wskazał  na dziury w nawierzchni drogi na skręcie  z 
ulicy Bielawskiej w stronę wsi Wola Zbrożkowa. 
Radny Mieczysław Dałek zwrócił uwagę na potrzebę remontu mostu na rzece 
Mrodze we wsi Ziewanice i przepustu na drodze w Boczkach Domaradzkich 
(przy pomniku). Poprosił o zdjęcie znaku ograniczającego prędkość do 30 km na 
wspomnianej  drodze.  Poprosił  również  o  wyrównanie  drogi  gruntowej 
prowadzącej do młyna p. Marksa (rolnicy omijając dziury jeżdżą po polu).
Radny  Tomasz  Pieniążek  zaapelował,  aby  przy  remoncie  drogi  w Ostrołęce 
uczulić inspektora nadzoru na prawidłowe zrobienie przez wykonawcę poboczy.
W związku z faktem, że wiele skarg dotyczyło dróg powiatowych odniósł się do 
nich Radny Rady Powiatu Zgierskiego Bogdan Jarota. Na wstępie powiedział, 
że  zima  dla  służb  drogowych  i  budżetów  samorządowych  była  bardzo 
kosztowna.  Dodał,  że  Starostwo  Powiatowe  wydało  339.749  zł  na  zimowe 
utrzymanie dróg, co daje średnio 4.703 zł za kilometr.  Następnie przedstawił 
plany  Starosty  odnośnie  remontów  i  utrzymania  dróg  powiatowych 
przebiegających  po  terenie  Gminy  Głowno.  Poinformował  radnych,  że 
rozpisano przetarg na przebudowę drogi do wsi Ostrołęka (plan na czerwiec br.). 
Dodał,  że  w  specyfikacji  uwzględniono  również  wykonanie  poboczy. 
Powiedział, że kolejna droga do remontu, to droga w Makolicach, która była 
wykorzystywana przy budowie autostrady (2800 m). Dodał, że będzie się starał, 
aby zebrano pobocza i odbudowano rowy. Następnie przeszedł do planów na 
przyszłość. Powiedział, że będzie czynił starania o remont dróg relacji Karnków 
–  Waliszew  i  do  wsi  Jasionna.  Poinformował  radnych,  że  Powiat  Zgierski 
przystąpił do programu unijnego (koordynator – Urząd Marszałkowski w Łodzi) 
na przyszłe lata i należy robić wszystko, aby weszła do planu remontów droga 
Rudniczek – Lubianków.
Przewodniczący  Rady  zapytał  o  spółkę  powołaną  do  utrzymania  dróg 
powiatowych. 
Pan  Jarota  odpowiedział,  że  spółka  została  powołana,  zarząd  jest  w  trakcie 
wyłaniania  prezesa.  Dodał,  że  w  miesiącu  maju  Komisja  Rozwoju 
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Gospodarczego i  Infrastruktury Przestrzennej  Rady Powiatu będzie objeżdżać 
drogi powiatowe w części wschodniej powiatu.
Więcej pytań i uwag nie było.
Przewodniczący  Rady  Władysław  Mikołajczyk  podziękował  Radnym  Rady 
Powiatu Zgierskiego za udział w sesji i udzielone informacje.
 
Ad.12.
               W tym punkcie porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Głowno 
Władysław  Mikołajczyk  poprosił  zebranych  o  zadawanie  pytań,  zgłaszanie 
uwag  i  wniosków  odnośnie  spraw  bieżących  dotyczących  gminy  i  jej 
mieszkańców.
Radny Bogdan Anasiak stwierdził, że często na sesjach Rady poruszano sprawę 
oświetlenia ulicznego. Dodał, że miał być jednakowy czas zapalania i gaszenia 
oświetlenia  a  tak  nie  jest.  Następnie  zapytał  w  imieniu  mieszkańców  wsi 
Domaradzyn,  czy  można  uzyskać  jakieś  środki  z  budżetu  gminy  na  remont 
przydrożnej kapliczki.
Wójt odpowiedział, aby zainteresowane odnowieniem kapliczki osoby zgłosiły 
się do niego, a on sprawę rozpatrzy. 
Więcej pytań, uwag i wniosków nie było.
Wobec powyższego oraz wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący 
Władysław Mikołajczyk  o  godz.  1505 zakończył  XXXIV sesję  Rady  Gminy 
Głowno.
Na tym protokół zakończono.

Protokół sporządził: Obradom przewodniczył:
                                                                                     
   Ireneusz Furga  Władysław Mikołajczyk
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